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CONSELL DE LA ZONA 06  (barris de Camp d’Esports; Ciutat Jardí; i entorns) 
Plenari celebrat el 22 d’octubre de 2019, al Local Social de Camp d’Esports. 
 
Assisteixen a la reunió:                                                                    
 
Entitats: 
AVV Ciutat Jardí-Arborètum; AVV Joc de la Bola; AMPA Escola Joc de la Bola; Escola Ciutat 
Jardí; AMPA Escola Ciutat Jardí; Comunitat de Veïns Vila Montcada; Lleida Esportiu Club de 
Futbol; Institut Guindàvols; Arboretum; Plataforma Espais Verds; Centre Penitenciari de 
Ponent; Associació de Billar Lleida; Grup municipal PSC; Serveis Socials; i Centro Galego. 
 
Persones: 
Francesc Moix; Ramir Bonet; José Terceiro; Óscar Gómez; Mònica Agustí; Begoña Iglesias; 
Digna Andreu; Albert Cos; Mamen Perera; Ana Solé; Isaac Caballero; M. Pilar Pedrós; 
Marta Veciana; Rosa Capdevila; Oscar Mas; Eva Ramon; Isabel Cabrera; Maria D. Carreras; 
Lluís Carrera; Jordi Esteve; Antoni Vila; Lurdes Oriol; Teresa Closa; Nicolau Fuente; 
Armando Moreno; Estefania Revés; i Belén Barber. 
 
Per l’administració municipal: 
El regidor de zona i president del CdZ06, Antoni Postius; la regidora de Participació 
Ciutadana i vicepresidenta del CdZ06, Elena Ferré; la tècnica de la regidoria de 
Participació, Esther Marcos; i el coordinador tècnic dels Consells de Zona, Francesc Mòdol. 
 

 
El regidor Toni Postius dóna la benvinguda a les persones assistents i obre la sessió 

constitutiva del Consell de la zona 06 en seguiment del procediment pautat a l’ordre del 
dia de la reunió. 

 

A continuació, la regidora de Participació, Elena Ferré, contextualitza la reformulació que 

es vol fer dels Consells ”atès que no han acabat de funcionar com a eina participativa”. 
Ferré explica que no hi ha suficient personal tècnic per a convocar els Consells amb la 

freqüència que es voldria, raó per la qual, de moment, es mantindrà una cadència de cada 

6 mesos entre convocatòria i convocatòria de plenari. 

Quant a la voluntat que els Consells esdevinguin “participativament més efectius”, la 
regidora Ferré fa esment a la necessitat que la Paeria incorpori tècnics i facilitadors que 

permetin vehicular amb major agilitat les peticions de la ciutadania, garantint-ne un 

seguiment adequat i un retorn satisfactori. 

Referent a les dinàmiques internes del Consell, Ferré referma la necessitat de ser 

operatius i d’optimitzar el temps de voluntariat de les persones participants, raó per la 
qual avança que “anem cap a un model en què qui determinarà la idoneïtat dels 
continguts a tractar serà la gent dels propis consells, i no els tècnics i polítics municipals”. 
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Relatiu a com es vol que funcionin els Consells, la regidora de Participació afirma que 

aquests no han de ser una instrument de resposta a peticions particulars, ans el contrari, 

han de servir per a canalitzar les aspiracions col·lectives... “Han de ser una eina de 
governança i no pas una bústia de demandes”. 
La regidora de Participació, finalitza la seva exposició explicant com el reglament de règim 

intern1 preveu dinamitzar i donar continuïtat a l’activitat del Consell durant el període de 

6 mesos que pot arribar a existir entre una assemblea plenària i la següent. 

En referència a quins són els canals que la ciutadania –a títol individual- té al seu abast per 

a fer arribar les seves propostes a la Paeria, i rebre resposta, Ferré recorda que en hi ha de 

prou efectives com: el 010; el 973700300; la Bústia Ciutadana; el Registre Municipal; 

l’aplicatiu APPUNTA; l’Oficina Municipal d’Atenció Ciutadana; el servei d’atenció personal 
als Centres Cívics... Eines que tot i no ser prou conegudes, poden ser de gran utilitat a 

l’hora de gestionar queixes i trobar solucions a problemes concrets de veïns i veïnes.  
 

Acte seguit, previ el procediment informatiu preceptiu (durant el qual s’atenen els 
aclariments que demanen les persones assistents) i d’acord amb les entitats i persones 

que s’han acreditat, El regidor de zona, Antoni Postius, dóna per constituït el Consell de la 
Zona 06 per al mandat municipal 2019-2023; informa que temporalment el tècnic 

encarregat de fer les tasques de secretaria i de dinamització del Consell serà en Cesc 

Mòdol; i posa a votació el reglament de règim intern del Consell, el qual resulta aprovat 

per unanimitat. 

 

Closa la fase institucional de la reunió, s’inicia el torn de preguntes i/o propostes: 
 
Ramir Bonet, AVV Ciutat Jardí. Preconitza un model de barri en què hi hagi una major 
interacció entre veïnes i veïns i, en aquest darrer sentit, opina que el Consell pot esdevenir 
un espai de socialització i d’inclusió, raó per la qual afirma que la seva associació preveu 
participar en els àmbits de treball que es vagin creant (tals com mobilitat, urbanisme, 
serveis urbans...) i dels quals opina que poden ser d’utilitat per a definir les necessitats 
estratègiques del barri a mig i llarg termini. 
En referència a la comunicació de petites incidències a la Paeria, Bonet afirma que ja 
existeixen canals que funcionen prou bé, com ara l’aplicatiu APPUNTA. 
Finalitzada la seva intervenció, el representant de l’AVV de Ciutat Jardí lliura en mà, al 
regidor de zona, un escrit amb una relació de peticions de la seva entitat. 
 
Francesc Moix, AVV Joc de la Bola. Com a peticions de caràcter estratègic de la seva AVV, 
Moix fa esment a:  1. la necessitat d’un Centre Cívic, en la mesura que considera 
insuficient el Local Social de que disposen actualment: petit i sense climatització; i 2. el 
desenvolupament del projecte del Parc de les Arts. 

 
1 Com funcionarà la Comissió Permanent de Coordinació; qui la integrarà; el procediment de presa de decisions, etcètera. 
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Respecte el funcionament del Consell, palesa la seva preocupació vers la possibilitat que 
aquest pogués arribar a interferir dinàmiques que són pròpies de les AA.VV. 
 

La regidora de participació, Elena Ferré,  respon que la voluntat del Consell no és interferir 
les AA.VV –a les quals reconeix la important tasca que estan realitzant- sinó que n’és un 
complement, en la mesura que es configura com un espai transversal i obert a tots els 
agents socials del barri, amb la qual cosa s’amplifica la qualitat i la quantitat de la 
participació i es guanya perspectiva en la presa de decisions. 
 
Antoni Vila, AMPA Escola Joc de la Bola. Demana abordar en profunditat el tema de la 
seguretat dels nens i les nenes al sortir de l’escola, especialment on hi ha passos de zebra.  
Relatiu al manteniment i neteja de les infraestructures de l’escola, Vila es queixa que hi ha 
goteres a la coberta del pati; del mal estat de la pintura; i de la presència d’excrements 
d’animals a l’entorn de l’escola. 
Finalment, Vila fa explícit el desig que el Consell ajudi a assolir els consensos que la zona 
06 necessita per a avançar. 
 
En resposta a la intervenció anterior, el regidor Postius comenta: 1. que es mirarà de 
pacificar el trànsit als entorns de les escoles, entre altres mesures, traçant camins 
escolars, incorporant senyalètica als llocs on s’observi que hi ha risc per a la mobilitat de 
les persones, habilitant zones de velocitat 20 ò 30, i facilitant la mobilitat en bicicleta i 
patinet. Redundant en el tema de la mobilitat, el regidor de zona fa referència a actes dels 
darrers anys de Consell, en què hom palesa que una de les principals preocupacions de la 
gent té a veure amb la reclamació de mesures que millorin la mobilitat i la seguretat de la 
zona urbana compresa entre els carrers del Joc de la Bola i l’Av. del Dr. Flèming; 2. que la 
problemàtica dels excrements de gossos és una costant a tota la ciutat, i que cal poder fer 
complir les ordenances de civisme, especialment a zones on van nens a jugar. 
Quant el manteniment d’infraestructures de la Paeria, com són els Locals Socials / Centres 
Cívics, o el col·legis, Antoni Postius admet que ara per ara hi ha pocs diners, però que el 
govern municipal està fent un inventari de les necessitats i que un cop tingui un diagnòstic 
prioritzarà aquelles actuacions que siguin més urgents, atès que “tot a la vegada no es 
podrà fer”. 
 
Belen Barber, veïna de Ciutat Jardí. Exigeix la no-privatització de zones verdes, i demana 
que el conjunt dels espais públics del barri tinguin un manteniment i neteja adequat, ja 
que actualment hi ha molts llocs bruts i infectats per defecacions i miccions de gossos. 
Relatiu a la problemàtica de la recollida porta a porta, Barber demana solucions per les 
males olors que pateixen els veïns, especialment a l’estiu, i en matèria de civisme i serveis 
a les persones, adverteix que hi ha contenidors que estan sent utilitzats com a lloc 
d’aixopluc de persones sense llar, fins el punt que la Guàrdia Urbana ha hagut d’intervenir. 
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En resposta a alguns aspectes d’intervencions anteriors, el regidor Postius respon: 1. que 
s’ha d’avaluar el resultat de la prova pilot del porta a porta per a la recollida de la fracció 
orgànica i reflexionar en profunditat sobre quines són les millores que s’hauran d’introduir 
per eradicar l’existència de problemes d’insalubritat a espais públics; i 2. que el problema 
de plagues d’aquest estiu, “a tota la ciutat”, té molt a veure amb el fet que ha vençut el 
contracte amb l’empresa que se n’encarregava, que el nou concurs ha quedat desert, i 
que mentre solament ha estat possible atendre actuacions puntuals. 
En matèria de selecció d’actuacions d’urbanisme als barris, el regidor Postius exposa que 
pretén “canviar la mentalitat”, que vol que els tècnics d’urbanisme desenvolupin els 
projectes en base a propostes consensuades amb els agents socials (de baix a dalt), i no 
tant com a part d’un procés de creació artística personal.  
 
Marta Veciana, veïna Camp d’Esports. Denuncia: 1. que no funcionen correctament els 
col·lectors de recollida d’aigua pluvial del parc del Joc de la Bola i que l’aigua s’hi entolla 
quan la puja és intensa; 2. l’incivisme d’una part dels propietaris de gossos que no recullen 
els excrements dels animals; i 3. que hi ha una plaga de coloms que ho taca tot 
d’excrements, raó per la qual pregunta si hi ha alguna actuació municipal prevista. 
 
En referència a deficiències en el funcionament dels dipòsits de la recollida de l’aigua 
pluvial del parc del Joc de la Bola, el regidor Postius diu que demanarà als serveis tècnics 
que facin una revisió urgent i que si és un problema de la qualitat de l’obra hom reclamarà 
a l’empresa constructora. 
Relatiu al tema de la brutícia dels coloms, el regidor de zona respon que és una de les 
qüestions que formen part de les accions a emprendre en matèria de neteja i salut 
pública. 
 
Mònica Agustí, Escola Ciutat Jardí. Informa que la nova direcció del centre que representa 
va decidir constituir-se en “Comunitat d’Aprenentatge”, per la qual cosa l’escola referma 
el seu compromís de fer barri, obrint-se a la comunitat tant en tot allò que fa esment a 
espais físics i activitats, com a espais dialògics com són les comissions obertes de treball, 
de caràcter participatiu.  
En referència al perfil de l’alumnat de l’escola, Agustí fa palès que, a diferència d’abans, la 
tendència és que cada vegada hi ha menys alumnes procedents de fora de Ciutat Jardí, la 
qual cosa referma la seva estratègia per ser cada cop més una ”escola de barri” que 
aposta per un ensenyament públic de qualitat i plurilingüe, amb l’anglès com idioma 
vehicular. 
Com a principal reivindicació, la representant de l’escola Ciutat Jardí es refereix a la 
necessitat de pacificar la mobilitat pels carrers de l’entorn d’aquell centre educatiu, atès 
que hi ha un risc real d’accident per a menors i persones acompanyants; respecte a 
aquesta darrera qüestió, recorda que fa un any ja varen fer arribar a la Paeria una 
proposta d’actuació, de la qual no han obtingut resposta.  
Agustí finalitza la seva intervenció convidant el regidor de barri a participar en les reunions 
de Consell Escolar, cosa que -segons afirma- el seu antecessor no va fer en els darrers 
quatre anys; i, altrament, demana a la Paeria que se’ls clarifiquin quines són les 
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infraestructures de l’escola que són competència de l’ajuntament i quines ho són de la 
Generalitat. 
 
Isabel Cabrera, AMPA Escola Ciutat Jardí. Subscriu plenament l’argumentació realitzada 
anteriorment per la directora de l’Escola Ciutat Jardí, en tot allò que fa referència als 
problemes de mobilitat i de seguretat a l’entorn de l’escola, i a la participació de la gent 
del barri en el projecte “Comunitat d’Aprenentatge” de l’escola Ciutat Jardí . 
Relatiu al fet que l’escola continua tenint com a usuaris a molts menors procedents de 
fora del barri, Cabrera palesa la necessitat que cal poder “acollir amb qualitat” la gent 
usuària que es desplaça d’altres llocs de la ciutat, raó per la qual reivindica que la zona 
exterior de l’escola hauria de ser un espai amable i relacional. 
Respecte a altres qüestions relacionades amb la zona 06, la representant de l’AMPA 
demana: 1. que es replantegi la mobilitat de sortida del pàrquing de l’empresa Brico 
Depôt, ja que per sortir de l’esmentada instal·lació comercial tots els vehicles han de 
creuar forçosament un llarg tram habitat de l’Av. Rovira Roure (direcció a Osca), fins 
arribar al punt on pot fer-se el canvi de sentit centre de Lleida; i 2. que s’actuï front la 
deixadesa de manteniment d’algunes finques, que han esdevingut un focus de brutícia i 
de plagues. 
 
Relacionat amb les aportacions de la directora i de la representant de l’AMPA de l’Escola 
Ciutat Jardí, el regidor de zona respon: 1. que demanarà l’informe que clarifiqui quines són 
les infraestructures de l’escola que són competència de l’ajuntament i quines ho són de la 
Generalitat; 2. que en el cas que ell no pugui assistir a un Consell Escolar es compromet a 
delegar l’assistència a un/a altre/a regidor/a; i 3. que s’està treballant per a la 
implementació de millores de mobilitat a la zona de Ciutat Jardí2, però que aquestes 
hauran de ser el resultat d’un consens de totes les parts afectades, veïnes, institucions, 
comerç, i hauran d’estar relacionades amb el futur planejament urbanístic i comercial. 
Respecte l’aplicació de les ordenances que regulen el manteniment i neteja de les finques 
privades, Postius admet que en les condicions actuals es fa difícil actuar, ja que a dia 
d’avui l’ajuntament solament té operatiu un inspector de disciplina urbanística, tan 
mateix, el regidor reconeix la urgència de trobar una solució. 
 
Maria D. Carreras, veïna. Confirma la seva intenció de participar en les comissions del 
Consell que s’ocupin del civisme i el Medi Ambient. 
 
Teresa Losa, IES Guindavols i veïna. Opina: 1. que és urgent implementar solucions per a la 
millora de la mobilitat  i la disminució de sorolls al barri, especialment en els accessos que 
venen des de l’Av. Rovira Roure; 2. que el barri té mancances de serveis, algunes de les 
quals s’arrosseguen des de fa trenta anys; 3. que cal replantejar com es fa la recollida 
porta a porta, ja que al seu entendre s’està embrutant i degradant el barri i, a més, hi ha 
força gent que ha optat per anar a abocar les seves deixalles a contenidors lluny del lloc 

 
2 Es parla de problemes de mobilitat en general, però amb especial atenció als causats pel trànsit que arriba derivat des de la  carretera 

d’Osca (Av. A. Rovira Roure) cap a l’entorn d’Agrònoms i el carrer Enric Farreny. 
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on viu; i 4. que considera molt important la presència del representant de la Paeria al 
Consell Escolar.  
 
Lluís Carrera, comunitat de Vila Montcada. Es queixa que hi ha un problema d’aparcament 
a Vila Montcada, com a conseqüència que s’omple de vehicles de gent que va a l’hospital 
Arnau de Vilanova. 
Vers les actuacions urbanístiques de la Paeria, demana que abans que l’estètica es prioritzi 
la seva funcionalitat i la seguretat dels veïns i veïnes. 
 
José Terceiro, Centro Galego i veí del carrer Navarra. Confirma l’existència d’un problema 
de manca d’ordenació, manteniment i neteja de la part est de l’estadi del Camp d’Esports: 
senyalització; aparcament incontrolat de cotxes; poda d’arbres i bardisses; excrements de 
gossos; bosses de plàstic del mercat de dijous, que s’escampen quan fa vent; etcètera.  
Quant a la recollida selectiva, Terceiro diu que el porta a porta de la fracció orgànica 
funciona correctament entre dilluns i divendres, però que durant el cap de setmana “als 
veïns se’ls fa complicat”; però no opina el mateix de la recollida del vidre que al seu 
entendre no s’està fent bé. 
 
El regidor Postius ofereix a Terceiro la possibilitat de realitzar una visita sobre el terreny, a 
l’objecte de visualitzar d’una manera pràctica les denúncies que ha fet i preveure quines 
serien les possibles actuacions a realitzar a la zona entre l’estadi del Camp d’Esports i el 
Passeig de Ronda. També en relació a aquella zona, el regidor de zona avança que caldrà 
anar repensant quins han de ser els usos de futur dels terrenys ocupats per la pista de 
ciclisme i els espais adjacents. 
 
Finalitzat el torn de paraules, el regidor de zona, Antoni Postius, agraeix als assistents la 
seva presència; demana una mica de paciència amb la Paeria atès que hi ha molts 
problemes pendents de resoldre “i tot a la vegada no es pot fer”; i dóna per acabat el 
plenari del Consell Territorial de la zona 06. 
 
 
El coordinador tècnic dels Consells de Zona, Francesc Mòdol.  
Lleida,  22  d’octubre de 2019 
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CONSELL DE LA ZONA 06  (Camp d’Esports; Ciutat Jardí;  i entorns)  

Plenari extraordinari realitzat el 30 de juny de 2020, per vídeo conferència, a causa de la 
pandèmia del COVID19 

  
Inscripció telemàtica prèvia realitzada per: 
Jordi Vicenç Pou; Ramon Guiu; Lluís Carrera; Carme Cases; Francesc Moix; Alba Huix; M. Dolors 
Carreres; Isabel Cabrera; Josep Isús; Eva Estrella; Nicolas Fuente; Ricard López; Pilar Pelegrí; Carme 
Torres; Ángeles Ribes; Begoña Iglesias; Francesc Mòdol; Elena Ferre; Antoni Postius. 
 
El regidor de zona, Antoni Postius, inicia la sessió plenari del Consell de la zona 06 i dóna la 
benvinguda a les persones en xarxa. A continuació, cedeix l’ús de la paraula a la regidora de 
Participació, Elena Ferre, qui presenta la nova imatge corporativa dels Consells de Zona de Lleida. 
Acte seguit, el regidor de zona i la regidora de participació procedeixen a explicar l’informe / 
valoració de l’estat de la ciutat arran de la crisi del Coronavirus. 
 
Finalitzada l’exposició dels tres primers punts de l’ordre del dia, es procedeix a donar resposta a les 
preguntes1 que Lluís Carrera; Ramon Guiu; Alba Huix; M. Dolors Carreras; Eva Estrella; Pilar Pelegrí; 
havien realitzat, via Internet, en el moment d’omplir el formulari d’inscripció al Plenari del Consell; 
i, a posteriori, a les que altres persones participants han anat escrivint -en directe- al xat de la vídeo 
conferència. 
 
Acabat el torn de preguntes, el regidor de zona agraeix l’assistència en xarxa i dóna per closa la 
reunió. 

 
Francesc Mòdol, coordinació tècnica dels Consells de Zona o Barri. 
Lleida, 30 de juny de 2020 

 
1 Lluís Carrera: “com estan les actuacions que hi havia previstes a Vila Montcada: arranjament parcial de 2 trams de la vorera 

d'Arquitecte Morera i Gatell; reposició dels 72 arbres que falten al barri... Les 2 actuacions estaven a punt d'iniciar-se quan va 
arribar l'estat d'emergència”. 
 

Ramon Guiu: “Quan esta previst desbloquejar i obrir el carrer del Roure entre carrer Enric Farreny i Avinguda Ciutat Jardí.? Quan 
tenen previst desbrossar la zona verda entre Bombers i carrer Enric Farreny? Quan tenen previst netejar el Barri i desbrossar i els 

carrers ? 

 
Alba Huix: “(...) ens podeu ajudar a professorat, alumnat i famílies a anar en bicicleta des de la ciutat de Lleida fins a l 'institut 

Manuel de Montsuar ? Per un futur solidari i sostenible, posem-nos a pedalar ja! 

 
Maria Dolors Carreras: “Donada la complexitat de la gestio politica administrativa del moment present, com veieu que podeu 

agilitzar les coordinacions inter-departamentals prescindint del partit que les regenta? (...) vianalitzacio i zona 30 (...) teniu dissenyat 

un full de ruta a mig termini i quines fites bàsiques teniu? Actualment a les zones 30 hi ha poc control de velocitat i incompliments, 
es preveu més control perquè sigui una norma efectiva i no transgredible? Hi ha perspectives d'aparcaments de contencio a punts 

d'entrada a la ciutat amb mes ampliació de busos? A lleida entitats com EnbiciperLleida i Extincio o Rebel.lio Lleida, i altres, tenen 

aportacions per millorar la mobilitat i l'emergència climàtica, les teniu en compte? En la practica del funcionament dels Consells de 
Zona sembla que algunes entitats no li veuen la utilitat i segueixen funcionant com abans amb demandes directes al polític que 

regeix un tema i que aquest resolt unidireccionalment.  Heu pensat algun tipus de metodologia i assessorament per a donar sentit a 

l'experiència participativa ampliada a tots els col·lectius de la zona no sols per a fer demandes sinó propostes sobre temes diversos 
de forma lliure ? Teniu algun recull de les dificultats i possibles maneres de millorar ho? Donades les situacions complexes que heu 

de gestionar i en situacions incertes d'emergència sanitària, de subsistència vital, laboral, climàtica, econòmica (temporers, aliments, 

manca de serveis basics, habitatge)... Heu pensat alguna manera d'oferir una informació pedagògica clara i honesta a la població que 
ajudi a comprendre la realitat comprovable i coherent en la que poder basar-se per contrarestar visions parcials, atacs i falsedats? 

(...). Respecte d'Urbanisme al barri Joc de la bola, quines perspectives hi ha sobre l'ajut CE del tram carril bici a Dr Fleming vora el 
camp de futbol? Respecte del solar vora els Jardins del Jaume Magre (...) com mantenir-ho erm i sense asfaltar ni contaminar el sòl, 

a l'espera de realitzar una zona verda d'ús cívicament públic? 

 
Eva Estrella: “És viable que passi algun bus per la nostra zona (carrer Enric Roca Peralta)? Som molts els que vivim aquí i no tenim 

ni un sol bus que passi per 11 de setembre. Per altra banda, demanar (...) posar mesures de protecció als vianants, al pas de vianants 

que tenim al final d’11 de setembre, just girar de joc de la bola, hi ha molta velocitat i molta afluència de gent creuant (...) us puc 
assegurar que cada dos per tres hi ha ensurts. 

 

Pilar Pelegrí: “Amb la construcció de Vila Montcada. El meu domicili va quedar al costat del carrer Domènech i Torres on es fa la 
recollida porta a porta des de la seva implantació. Però a casa nostra, malgrat estar en el mateix carrer, aquesta recollida no s'efectua 

per la qual cosa i donat que s'han retirat els contenidors, a excepció del de l'orgànica, ens cal anar a llençar la brossa a uns quants 

metres de distància, en els contenidors situats al Camí de Montcada. La meva pregunta és: Es podria habilitar el porta a porta per a 
tots els veïns que vivim en la partida Bovà que queda adjacent al carrer Domènech i Torres?”. 
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CONSELL DE LA ZONA 06  (Camp d’Esports-Joc de la Bola; Ciutat Jardí; i entorns) 
Plenari celebrat el 17 de novembre de 2020, a l’Escola Ciutat Jardí. 
 
Assisteixen a la reunió:                                                                    
 
Entitats: 
AV Ciutat Jardí-Arborètum; AV Joc de la Bola; AMPA Escola Joc de la Bola; Escola Ciutat Jardí; 
AMPA Escola Ciutat Jardí; Comunitat de Veïns Vila Montcada; Institut Guindàvols; Serveis 
Socials; Grup Municipal JxCat; Grup municipal C’s; i Grup municipal PSC. 
 
Persones: 
Àngel Regany; Antoni Vila; Begoña Iglesias; Francesc Moix; Imma Biosca; Isaac Caballero; Isabel 
Cavero; Joan Torres; Josep Isús; Josep Mª Albareda; Lluís Carrera; Mª Carmen Marín; Mª 
Teresa Ibars; Mª Creu Pueyo; Mònica Agustí; Marta Veciana; Oriol Marín; Ramir Bonet; Ricard 
López; Santi Solans; Teresa Closa; Eva Ramon; Albert Cos; José Siegris; Gregori Rodie; Bea Obis; 
Laia Molia; Amador Mora; i Isabel Cabrera.  
 
Per l’administració municipal: 
El regidor de zona i president del CdZ06, Antoni Postius; la regidora de Participació Ciutadana, 
Elena Ferré; el regidor d’Habitatge i Transició Ecològica, Sergi Talamonte; els tècnics de Medi 
Ambient Esther Fanlo i Joan Balasch; la tècnica de Participació Ciutadana, M.J. González; i el 
coordinador tècnic dels Consells de Zona, Francesc Mòdol. 
 
 

El regidor Toni Postius dóna la benvinguda a les persones assistents i obre la sessió del Consell 

de la zona 06. 

 

Desenvolupament del 2n punt de l’ordre del dia:  “Acordar el format participatiu i la 
metodologia que haurà de servir per a treballar les propostes veïnals de com volen que sigui el 

Parc de les Arts, a Joc de la Bola/Camp d’Esports”. 
 
La regidora de Participació, Elena Ferré, exposa l’existència d’un projecte que l’AV del Joc de la 

Bola ha presentat a la Paeria i que, al seu entendre, és una molt bona base a partir de la qual el 

Consell de Zona pot treballar-hi, utilitzant mecanismes participatius que té al seu abast i que 

haurien de garantir l’assoliment del màxim consens1 entre els agents socials implicats i 

l’ajuntament. 

 

Intervencions relacionades amb el 2n punt de l’ordre del dia: 
 
Antoni Vila, AMPA Escola Joc de la Bola, i AV. Reivindica que el futur “Parc de les Arts” aculli 
un Centre Cívic municipal.  
Referent a com l’AV del Joc de la Bola va elaborar el projecte del “Parc de les Arts”, explica que 
ho va fer a partir de les aportacions veïnals recollides durant processos participatius oberts 
que van auto organitzar entre 2010 i 2017; en aquest sentit, vol palesar que la 
representativitat de les propostes que fan ultrapassen l’esmentada AV i la seua junta directiva. 
Quant a la possibilitat que la Paeria impulsés un nou procés participatiu, Vila demana que 
aquest no endarrereixi els terminis d’execució del projecte del “Parc de les Arts”. 

 
1 Consens quant la temporització de les fases i que la proposta sigui viable tècnica i econòmicament. 
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Albert Cos, Particular. Respecte els tempos d’execució del “Parc de les Arts”, pregunta si de 
manera imminent és tancarà la finca que a hores d’ara ve utilitzant-se com a espai no regulat 
d’aparcament. 
 
Francesc Moix, AV Joc de la Bola. S’interessa per quina seria la metodologia d’un nou procés 
participatiu avalat per la Paeria, en concret pregunta si hi hauria una votació i, en cas 
afirmatiu, qui podria votar. 
 
Teresa Closa, Veïna. Opina que fer un nou procés participatiu sobre el Parc de les Arts seria 
útil, en la mesura que han canviat coses des que l’AV va fer-ne un a 2020.  
       
La regidora Elena Ferre valora molt positivament que a 2017 hom fes un procés participatiu 
auto organitzat per l’AV del Joc de la Bola, tanmateix, afirma que sempre és recomanable que 
els processos participatius tinguin un acompanyament tècnic que permeti poder-ne validar la 
metodologia i la validesa dels resultats. 
Quant la preparació d’un nou procés participatiu, la regidora Ferre apunta que es treballaria a 
partir de la informació tècnica d’urbanisme de la Paeria i que un cop estudiada la metodologia2 
a seguir i els tempos, seria presentada per a la seva aprovació en un Plenari del Consell de la 
Zona 06.  
 
El regidor de la zona 06, Antoni Postius, afirma que amb independència que s’acabi de 
concretar les característiques d’un procés, urbanisme anirà realitzant intervencions preliminars 
tals com tancar la finca ara utilitzada com a pàrquing, netejar, anivellar el terra i plantar arbres 
i vegetació. 
 
Desenvolupament del 3r punt de l’ordre del dia:  “Informació sobre modificacions en el servei 
de la recollida d’escombraries porta a porta, a Ciutat Jardí”. 
 
La tècnica de Medi Ambient, Esther Fanlo, manifesta la satisfacció de la Paeria per l’increment 
de la recollida selectiva des que hom fa el PaP a Ciutat Jardí, en concret afirma que s’ha passat 
d’un 32% a un 88%. Fanlo explica també que fer el PaP ha comportat una millora en la qualitat 
de la recollida, en la mesura que és constatable que és generen menys impropis3 que abans. 
Quant a la percepció de les persones usuàries del servei, l’enquesta de satisfacció que s’ha fet 
palesa que el PaP ha tingut una bona acceptació al barri, per la seua comoditat i per la 
reducció de males olors i brutícia al carrer. No obstant això, la tècnica de Medi Ambient veu 
necessari anar millorant aquells aspectes del PaP menys valorats, raó per la qual, a partir d’ara 
-com no ha agradat la recollida multi producte- hom tornaran a recollir totes les fraccions per 
separat: rebuig; orgànica; vidre; envasos/plàstic; i paper/cartró. 
En referència a l’adquisició de bosses, Esther Fanlo parla que, com a solució de futur, es preveu 
que la Paeria centralitzi la compra de bosses homologades amb codi d’identificació, i que 
aquestes hauran de ser adquirides als supermercats de proximitat. Sobre la privacitat de les 
bosses, Fanlo confirma que les noves seran opaques. 
 
Complementant la informació facilitada per la tècnica de Medi Ambient, el regidor d’Habitatge 
i Transició Ecològica, Sergi Talamonte, contextualitza que a Lleida encara estem molt lluny de 
poder complir les directives de la UE4, raó per la qual en els propers anys caldrà fer efectiva la 

 
2 Informació / publicitat; realització de tallers informatius; eina telemàtica de votació; etcètera.  
3 Impropis: restes presents en una bossa i que no hi haurien de ser. 
4 En base a legalitat del marc medi ambiental europeu, estatal, i autonòmic, el 2030, s’haurà de poder 

assolir un resultat mínim del 70% de la recollida selectiva, molt lluny de la realitat actual que tot just 

arriba al 37% de mitjana, a Lleida. 
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recollida PaP a tota la ciutat. Altrament, Talamonte constata que l’empresa (abocador 
Montoliu) que fa el tractament de les escombraries factura anualment a la Paeria la molt 
elevada xifra de 6 milions d’euros, raó per la qual fer el PaP, a banda d’avantatges medi 
ambientals, també ha de permetre un important estalvi per a la comunitat5. 
Quant a la incentivació de bones pràctiques individuals en la recollida selectiva, el regidor 
d’Habitatge i Transició Ecològica anuncia que s’està estudiant la manera com es premiarà el 
reciclatge ben fet6 i, a la vegada, quin tipus de mesures de control i/o penalització podran 
establir-se vers les persones que no col·laborin. 
Talamonte acaba la seua intervenció agraint a Ciutat Jardí la cooperació durant el procés 
d’implantació de la prova pilot del PaP i les aportacions de millora que han realitzat els seus 
veïns.  
 
Intervencions relacionades amb el 3r punt de l’ordre del dia: 
 
Ramir Bonet, AV Ciutat Jardí. En referència a l’extensió de la recollida PaP a altres barris de la 
ciutat, opina que la casuística de Ciutat Jardí (cases baixes) és molt diferent a la d’altres barris 
on predominantment hi ha blocs de pisos, alts. Quant a aspectes concrets del procediment del 
PaP, Bonet proposa afegir un dia més a la recollida dels residus orgànics, durant el cap de 
setmana, atès que l’interval entre divendres i dilluns considera que és massa llarg i planteja 
molts inconvenients a les persones que viuen en habitatges petits. 
En allò que fa a la recollida dels residus multi-producte, considera que va ser un error fomentar 
la recollida del paper/cartró barrejat amb envasos de llauna/plàstic. 
Sobre la recollida dels residus orgànics, Bonet veu la necessitat que hi hagi un lloc on poder-los 
dipositar en cas d’emergència. 
Relatiu al fet que els particulars hagin de comprar les bosses per a fer el PaP, el representant 
de l’AV de Ciutat Jardí s’hi manifesta en desacord, ja  que entén que el valor de les mateixes 
hauria d’estar inclòs en el rebut que hom paga per a la recollida de les escombraries. 
 
Antoni Vila, AMPA Escola Joc de la Bola, i AV. Opina que el percentatge d’impropis que es 
dipositen al contenidor groc (el 30%), és al seu entendre una xifra massa elevada, raó per la 
qual demana tant millores en el sistema de gestió de part de l’organització Ecoembes, com una 
millor informació adreçada a la ciutadania, sobre com s’ha de fer el reciclatge. 
 
Oriol Marín, veí. Expressa la seva satisfacció de participar en el projecte “Porta a Porta”, i 
esmenta que, tot i que s’han aconseguit bons resultats, els veïns opinen que el servei és 
millorable, especialment en tot allò que fa referència a la freqüència de recollida i les 
afectacions que se’n deriven respecte l’acumulació de residus en habitatges, durant massa 
dies. 
 
Joan Torres, AV Ciutat Jardí. Opina que no en hi ha prou amb que veïns i administracions 
sumin esforços per a millorar els índex de recollida selectiva; diu que per a reduir l’impacte 
ecològic resultant de la producció de deixalles cal, també, pressionar “el sector indústria” 
perquè aquest redueixi la producció d’envasos no reciclables. 
Pel que fa a la recollida agrupada de paper, plàstic i llaunes, Torres comparteix l’opinió que va 
ser una opció equivocada, que ha provocat desconcert, i que, des d’un punt de vista educatiu 
ha generat contradiccions, en la mesura que hom aplicava una praxis diferent a la que s’ha 
estat preconitzant des de fa dècades: el paper/cartró al contenidor blau, i els envasos/plàstic al 
groc. 

 
5 Es calcula que el porta a porta pot arribar a suposar un estalvi superior als 2 milions d’euros a l’any. 
6 Probablement hi haurà una bonificació sobre l’import de la taxa municipal de recollida de residus. 
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Quant el seguiment de la qualitat de la recollida de residus, el representant veïnal consideraria 
d’utilitat que fossin consultables els resultats comparatius del PaP entre diferents zones de la 
ciutat. I finalment demana una avaluació econòmica de l’execució del projecte. 
 
Àngel Regany, AV Ciutat Jardí. Es posiciona críticament amb el resultat del PaP; segons ell 
l’administració municipal va demanar la implicació de tot el barri aquesta prova pilot, i, al seu 
entendre, no s’ha confiat prou amb els veïns, car entén que aquests han estat tractats com a 
“classificadors de residus” i en cap moment s’ha tingut en compte els desitjos de treballar 
conjuntament. 
 
Teresa Closa, Veïna. Com a usuària del servei de recollida de residus, manifesta el seu 
descontentament per haver de deixar els cubells de residus, el dia de la recollida, en espais 
comunitaris que -al seu entendre- queden bruts. 
Com ja s’ha dit anteriorment, Closa palesa la desorientació que va produir-se quan se’ls va 
demanar que recollissin barrejats els residus dels contenidors blau i groc. 
Finalment, Closa constata que hi ha gent de Ciutat Jardí que porta les coses als barris veïns on 
no es fa el PaP, fet aquest que adultera les dades estadístiques sobre la recollida. 
 
Lluís Carreras, Comunitat de Veïns de Vila Moncada. Discrepa respecte l’afirmació que el 
projecte del “Porta a Porta” hagi suspès, car, segons ell, tret d’haver de reajustar algunes 
qüestions puntuals, en conjunt està funcionant bé. 
 
En resposta a diverses qüestions plantejades sobre el PaP, Esther Fanlo respon: 1. que la 
freqüència de la recollida està pensada per a garantir un equilibri entre costos i serveis 
prestats (dóna detalls sobre els dies corresponents a la recollida de cada fracció); 2. que de 
moment poden utilitzar-se com àrees d’emergència altres zones de la ciutat on encara no es fa 
el PaP, i que quan el servei del PaP es generalitzi a tots els barris de Lleida, se n’establiran en 
diversos punts estratègics; i 3. que la informació dels resultats del PaP està organitzada en 
funció de les rutes del servei, no específicament barri a barri.  
Per la seva part, el regidor Talamonte fa esment a la inviabilitat econòmica de recollir a diari 
totes les fraccions a reciclar, i constata com a positiu el fet que amb el PaP deixaran de ser 
anònimes les accions incíviques d’aquelles persones que no gestionin correctament 
l’abocament de les seves deixalles. 
 
S’inicia el torn de preguntes i/o propostes: 
 
Antoni Vila, AMPA Escola Joc de la Bola, i AV. Demana que es revisi si al web de Participació hi 
ha publicades totes les actes del Consell de Zona, atès que al seu entendre en manca una. 
 
Àngel Regany, AV Ciutat Jardí. Dóna suport al projecte del “Parc de les Arts” al barri veí de 
Camp d’Esports/Joc de la Bola, i veu que la realització d’aquest ha de ser compatible amb el 
desenvolupament de zones verdes de característiques equivalents a Ciutat Jardí, el seu barri. 
 
Teresa Closa, Veïna. Es queixa de la presència de rates a edificis pròxims al solar del futur “Parc 
de les Arts”, per la qual cosa demana que es preguin mesures. 
 
Isabel Cabrera, Escola Ciutat Jardí. En nom de tota la comunitat educativa, expressa el seu 
agraïment a l’Ajuntament per la mesura de pacificar el carrer Dolors Sistac, i demana que 
s’ampliï l’actuació realitzada amb la millora d’accessos i de carrers (alguns inacabats) i la 
reconfiguració  de la mobilitat de trànsit a la zona. 
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Mònica Agustí, Escola Ciutat Jardí. Agraeix la pacificació del carrer Enric Farreny, i la 
cooperació de l’associació de veïns que ha permès guanyar un bon espai de joc per als infants. 
Tanmateix, es queixa: 1. que la comunitat educativa no va ser informada del canvi de nom d’un 
dels carrers de l’entorn de l’escola; i 2. que si el regidor de zona no pot assistir a alguna de les 
reunions del Consell Escolar, aquest ha de garantir la presència d’algú que el representi, tal 
com s’havia acordat. 
Finalment, pel que fa al tema de la recollida d’escombraries, Agustí expressa la seva satisfacció 
perquè el barri hagi pogut participar en el programa pilot d’implantació del PaP a Lleida, i pel 
treball de conscienciació que això els ha possibilitat de fer, a l’escola. 
 
Referent a diverses de les qüestions plantejades, el regidor de zona, Antoni Postius, respon: 1. 
que el parc de Ciutat Jardí i el de les Arts (a Camp d’Esports / Joc de la Bola) són perfectament 
compatibles; 2. que hi ha previsió de pacificar el trànsit posant “esquenes d’ase” (bandes 
ondulades d’asfalt) a l’Av. Ciutat Jardí, Periodista Trapa, amb Enric Farreny; 3. que la reforma 
d’alguns carrers està condicionada per l’afectació que tindrien les obres sobre terrenys que 
són propietat privada; i 4. que hi ha previsió de fer millores en diferents vials de Ciutat Jardí, 
entre els quals:  
 

o enllaçar l’Av. Ciutat Jardí amb Enric Farreny, a través del C/ del Roure;  
o acabar el carrer Baldomer Gili i Roig; 
o acabar tram vorera entre Periodista Trapa i  Enric Farreny. 

 
Finalitzat el torn de paraules, el regidor de zona, Antoni Postius, recomana utilitzar l’aplicatiu 
APPUNTA per a la tramitació de petites incidències a la via pública; agraeix als assistents la 
seva presència; i dóna per acabat el plenari del Consell Territorial de la zona 06. 
 
 
Secretaria Tècnica dels Consells de Zona. 
Francesc Mòdol.  
Lleida,  17  de novembre de 2020 
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CONSELL DE LA ZONA 06 (Camp d’Esports; Ciutat Jardí; i entorns) 
Plenari celebrat el 13 d’octubre de 2021, a l’Escola Joc de la Bola. 
 

Assisteixen a la reunió:                                                                    
 
Entitats: Serveis Socials; AV Ciutat Jardí Arborètum; AV Joc de la Bola; Grup municipal JxCat; Grup 
municipal COMÚ; i Institut Guindàvols. 

 
Persones: Estefania Revés; Maria Creu Pueyo; Josep Mª Albareda; Antoni Vila; Ramir Bonet; Imma 
Biosca; Bea Obis; Josep Ignasi Macià; Joaquim Manau; Francesc Moix; i Teresa Closa. 

 
Per l’administració municipal: 
El regidor de zona i president del CTZ06, Toni Postius; la regidora de Participació i vicepresidenta 
del CdZ06, Marta Gispert; i de part de la Secretaria Tècnica dels Consell de Zona: Sogues Sendra i 
Francesc Mòdol. 

 
El regidor de la zona 06, Toni Postius, obre la sessió plenària del Consell de Zona, dona la 
benvinguda a les persones assistents i, acte seguit, cedeix la paraula a la nova regidora de 
Participació Ciutadana, Marta Gispert, qui aprofita l’avinentesa per a agrair la tasca que 
venen realitzant les associacions de veïns, i per a explicar que el Consell és un espai 
d’interlocució obert a tothom. 
 
A continuació, en compliment del segon punt de l’ordre del dia, el regidor Postius fa un 
recordatori de diferents accions relacionades amb la neteja, la mobilitat, i el planejament 
urbà que la Paeria ha dut a terme a la zona i anticipa quines seran les properes actuacions 
que es preveuen de fer, entre les quals fa esment a: 01- el desenvolupament de la segona 
fase del parc de  les Arts1, a la zona del Joc de a Bola, i del parc de Ciutat Jardí2; 02- fer 
trams de carril bici als carrers Joc de la Bola i Doctor Fleming; 03- la urbanització d’un tram 
municipal del carrer Baldomer Gili i Roig; 04- l’obertura d’un vial per a vianants entre 
l’avinguda Rovira Roure i el velòdrom, i el tancament de l’esmentada instal·lació esportiva 
i l’arranjament del seu entorn; 05- la revitalització del mercat de Fleming i donar a 
conèixer l’aparcament que hi ha a sota d’aquest; 06- el trasllat de la caseta de l’AV de 
Ciutat Jardí, al solar del costat de la plaça de les Valls; 07- la millora de l’enllumenat dels 
carrers Monestir de les Avellanes i Monestir del Gerri; 08- la urbanització del triangle urbà 
que hi ha entre la presó, l’av. 11 de setembre, i el supermercat Caprabo que hi ha a 
l’extrem del carrer Dr. Flèming, una vegada els terrenys siguin de titularitat municipal; 09- 
la prolongació de l’avinguda 11 setembre i la promoció de nous habitatges entre 
l’esmentada avinguda i les vies del tren; i 10- millores de manteniment al Local Social de 
Camp d’Esports / Joc de la Bola. 
 

 
1 Consistent en la plantació d’arbres (128) i plantes arbustives. 

 
2 Consistent en la plantació d’arbres (130) i plantes arbustives.  
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A més de les actuacions a què s’ha fet referència anteriorment, el regidor Postius informa 
que s’està treballant per posar en marxa projectes com: 01- la urbanització de l’entorn de 
l’av. de Pinyana, tant per la banda pròxima a l’Hospital Arnau de Vilanova, com per l’altra, 
en direcció al Tanatori i a Vila Montcada; 02- la urbanització dels terrenys que hi ha a la 
vora de les instal·lacions dels Mossos d’Esquadra, on hi ha previst de fer una gran zona 
verda i la construcció de fins a quatre blocs d’habitatge, i on, a la part més propera a 
l’Hospital de Santa Maria, s’hi reservaran terrenys preveient una futura ampliació de 
l’esmentat centre hospitalari; i 03- la construcció d’un edifici, amb funcions de Centre Cívic 
i de serveis sociocomunitaris, integrat en la trama paisatgística del Parc de les Arts; 04- fer 
noves zones verdes a llocs poc ombrejats entre l’av. del Doctor Flèming i el Camp 
d’Esports, i entre els carrers Cristòfol de Boleda i Segovia; 05- fer un eix de vianants de de 
l’av. Onze de Setembre fins a l’Escola Ciutat Jardí; i 06- fer un  carril bici connectant la 
ciutat fins a l’Escola Espiga. 
Quant a la realització d’alguns dels projectes esmentats anteriorment, el regidor Postius 
explica que podran accelerar-se mercès a l’arribada dels fons europeus Next Generation, 
els quals cerquen el desenvolupament de projectes per a la millora del ambient3, 
promocionant la creació de zones de baixa emissió de gasos i la mobilitat sostenible a les 
ciutats. 
 
En un altre ordre de coses, el regidor de zona comunica: 01- que s’ha fet un requeriment a 
ADIF instant-los a arranjar el pont que passa per sobre de la via de l’AVE, atès que s’ha 
observat que l’estat de conservació és deficient i que l’esmentada estructura s’ha escorat; 
02- que s’ha plantejat a ADIF de fer el cobriment de la via del tren en el tram de l’av. de 
l’11 de Setembre on hi ha el pont; 03- que s’ha signat un conveni amb l’Associació de 
Ciclistes de Lleida per a la  gestió del velòdrom, la qual cosa permetrà regular els usos 
d’aquell espai, popularitzar l’esport del ciclisme de pista, i, de pas, evitar comportaments 
incívics relacionats amb el desús d’aquell espai; 04- que tot sembla indicar que la cadena 
Esclat instal·larà un dels seus supermercats en una finca pròxima a l’església de 
Montserrat; i 05- que en els propers mesos s’espera poder presentar una proposta per a la 
millora de la mobilitat a l’entrada de la ciutat per Rovira Roure, consistent en la 
construcció de doble carril, en el dos sentits, en el tram que va des de l’hospital Arnau de 
Vilanova fins a l’església de Montserrat. 
 
 
Finalment, en resposta a comentaris de persones assistents, durant el torn de preguntes 
i/o propostes, el regidor de zona i la regidora de Participació fan els següents aclariments: 
01- que algunes de les actuacions urbanes que es proposa de fer a la zona, estan 
condicionades per l’actualització que s’ha de fer del POUM (Pla d’Ordenació Urbana 
Municipal); 02- que, en referència al mal ús de les bosses de plàstic per a la compra, es 
continuarà fent sensibilització amb els paradistes del mercat del Camp d’Esports i que com 

 
3 Hom preveu que els fons europeus Next Generation permetin la creació de noves zones verdes, i el 
desenvolupar de projectes de mobilitat sostenible tals com la pacificació i/o vianalització de carrers, o la 
electrització de la flota d’autobusos urbans. 
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a mesura de coerció s’està estudiant aplicar-los una taxa; 03- que atesa l’existència d’un 
problema general d’incivisme a Lleida, les noves Ordenances Fiscals incorporaran una 
modificació que beneficiarà les persones que facin bé el porta a porta i que penalitzarà les 
que siguin infractores, i que aviat es posarà en marxa un pla de xoc per a la lluita contra 
l’incivisme i per a la millora dels espais públics; 04- que s’estan fent diverses actuacions4 
per a fer minvar la proliferació de coloms; 05- que per a comunicació d’incidències 
urbanes a la Paeria, és molt recomanable la utilització de l’aplicatiu Appunta, atès que es 
tracta d’un procediment que agilitza la tramitació, la derivació, i el seguiment de les 
queixes ciutadanes; i 6- que en matèria d’aparcament hom disposa de moltes places entre 
el Camp d’Esports i l’entorn del Centre Penitenciari. 
 
Sense cap altre tema a tractar en el dia d’avui, es dona per finalitzada la sessió 
extraordinària del Consell de la Zona 06. 
 
Secretaria Tècnica dels Consells de Zona 
Glòria Vicens / Francesc Mòdol 

 
Lleida, 13 d’octubre 2021 
 

 
 
 
 

 
4 Expedients perquè es tapiïn les obertures de cases abandonades; organitzar estratègies de captura a les zones 

industrials on hi ha manipulació i/o emmagatzemament de pinso; introduir parelles de falcons; etcètera.  
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CONSELL DE LA ZONA 06 (Camp d’Esports; Ciutat Jardí; i entorns) 
Plenari celebrat el 15  de Juny del 2022, Local Social Joc de la Bola  
 
 
Assisteixen a la reunió:                                                                    
 
Entitats, Plataformes  i Grups:  
Associació de Veïns Ciutat Jardí - Arborètum; Asociación Watani para la Libertad y la Justicia; 
Associació de Veïns Joc de la Bola - Camp d’Esports; Grup Municipal Ciutadants; Grup Municipal 
Socialista; Institut Guindàvols; i Associació de Veïns Montcada. 
 
Persones:  
Begoña Iglesias, Ramir Bonet; Maria Creu Pueyo; Maite Citoler; Mourad El Boudohi; Antoni Vila; 
Eva Ramon; Imma Biosca; Carme Marín; Noemí Fernández; Teresa Closa; Francesc Moix; Josep Mª 
Albareda; Marta Veciana; Albert Cos; Digna Andreu; i Lluís Carrera. 
 
Per l’administració municipal: 
El paer en cap, Sr. Miquel Pueyo; el regidor de zona Antoni Postius; la regidora de Participació 
Marta Gispert;  i de l’Àrea de Participació, Glòria Vicens. 

 
S’inicia el plenari del Consell de la zona 06 amb la benvinguda del la regidora de Participació Marta 
Gispert a tots els presents. 
A continuació, el regidor de la Zona06, Antoni Postius,  fa esment de diverses actuacions de la zona 
que s’han fet  i d’altres que es preveuen fer a curt termini. Pel que fa a la zona de Joc de la Bola, 
algunes actuacions són: 1- canvi d’enllumenat a diversos carreres; 2- arranjaments del c/ Segovia i 
trams del c/Joc de la Bola;  3- s’ha començat la construcció de la seu de metges de Lleida i 
l’obertura del carrer; 4- les actuacions que es duran a terme al velòdrom; 5- el possible trasllat del 
parc dels gossos; 6- en quin punt estan les fases del parc de les arts; 7- fer una actuació conjunta  
amb l’escola d’arquitectes pel que fa relació a com podria ser al projecte de l’edifici que està 
reservat per dur a terme la biblioteca o espai polivalent;  8- el projecte de renaturalització que 
començaria amb la fase d’arranjament del Dr. Fleming des de Passeig de Ronda fins Onze de 
Setembre; 9- dona informació sobre diferents solars pendents d’urbanitzar; 10- es procedirà a dur 
a terme canvis a l’Avinguda Roure entre església Montserrat i Hospital Arnau de Vilanova; i 11- 
possible construcció d’un Bed and Breakfast damunt del Mercadona.  
Pel que fa a la zona de Ciutat Jardí, algunes actuacions són:   1- començar la segona fase del parc 
de les arts; 2- el trasllat de la caseta del local social; 4- arreglar segona fase carrer del Roures; 3- 
amb relació a les festes que es realitzen a la universitat d’Agrònoms, es va fer un grup de treball i 
finalment es va arribar l’acord que l’única festa que es durà a terme fins la nit seria a de 
“agrònoms de ferro”, la resta de festes finalitzarien a les 21:00h i la festa nocturna es traslladaria a 
una altra zona de la ciutat; 
Amb relació a actuacions de tota la Zona06: 1-  es construirà un nou edifici al complex sanitari ;2- 
millora del complex Hospital Santa Maria obrint i unint l’espai a la ciutat i ampliar-lo davant el 
solar de la comissaria dels mossos d’esquadra; i 3- es rehabilitarà el mercat ronda-Fleming i 
s’arranjarà el pàrquing que hi ha davall sota.  
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Tot seguit, el paer en cap, Sr. Miquel Pueyo, dona la benvinguda als presents.  Parla sobre el Parc 
de les Arts de la zona de Joc de la Bola explicant els criteris que s’han seguit  de plantació i reg, tot 
i així, el resultat és veurà al cap de 2-3 anys quan els arbres es facin grans. 
 
A partir d’aquesta intervenció s’obre un debat entre les persones assistents amb relació amb 
aquest Parc.  
Alguns veïns traslladen diverses queixes com: 1- la velocitat amb com està evolucionant el Parc ja 
que era un projecte molt maco i ara solament hi ha herbes; 2- la pèrdua de  places d’aparcament; 
3- el soroll dels gossos; i 4- la brutícia que hi ha. 
 
Toni Postius, regidor de Zona06, respon: 1- que podran entrar a la segona convocatòria de 
renaturalització on es podran incloure la resta d’elements del Parc ja que els criteris no seran tant 
estrictes/rígids; 2-  informa que s’arranjarà Fleming, amb una  primera fase es suprimirà el trànsit 
rodat del costat del Camp d’esport i el trànsit anirà per la zona del mig, i a la segona fase es farà al 
altre costat, per tant es guanyarà amb rambla a costat i costat i es conduirà per la zona del mig; 3- 
que el parc de gossos s’ha de traslladar; 4- explica com aniran la resta de fases del Parc; 5- recorda 
l’aparcament gratuït que hi ha al costat de la presó; 6- introdueix la possibilitat d’implementació 
de Zona blava a certs carrers del barri Joc de la Bola- Camp d’esports ( c/Cristófol de Boleda, 
c/Alcalde Pujol, c/ Segovia, c/ Joc de la Bola i c/Segrià), tot i així és un tema que s’ha d’acabar de 
parlar i consensuar amb el veïnat i comerciants  i es proposa crear una comissió de treball per 
acabar de decidir-ho i aprofitar l’eina Decidim per fer una consulta al barri.  
 

El Sr. Miquel Pueyo,  proposa una reunió específica amb tots els regidors implicats per parlar del 
tema del Parc de les Arts i informa que  també hi ha el Pla de millora de l’espai Públic que  ja 
gestiona tot el tema de la neteja i  jardineria.  

 La regidora de Participació, Marta Gispet, explica el funcionament de les comissions de treball i la 
possibilitat de crear-la en aquesta Zona per debatre sobre la implementació de la zona blava.  

A partir d’aquí, Glòria Vicens, Tècnica de l’Àrea de Participació exposa la plataforma digital 
participativa “Decidim”. Una eina avançada de participació que permet que tota la ciutadania 
prengui part de tots els processos participatius que es duran a terme a la ciutat de Lleida. Es tracta 
d’avançar en la democràcia participativa. Finalment fa un breu resum del funcionant per poder 
accedir-hi i anima a la gent a participar. 

Les tres opcions per accedir a la plataforma “Decidim” són: 
 
- https://participacio.paeria.cat/ 
- https://lleida.decidimcatalunya.cat/ 
- https://decidimlleida.paeria.cat 

Torn general de preguntes i/o propostes: 
 
Veïna (no s’identifica). Parla sobre la  manca d’ombra al C/ Segrià.  
 
Ramir Bonet, AV Ciutat Jardí- Arborètum. Parla sobre: 1- l’Avinguda Roure i la decepció per part 
del veïns de la nova construcció, ja que consideren que hauria de ser una gran Avinguda d’entrada 
a la ciutat i que s’hauria de tenir en compte que és un avinguda que creua molta gent, per tant, 
valorar la possibilitat d’evitar accidents; 2- el retard amb el tema de la plantació d’arbres al parc de 
ciutat jardí i proposa fer alguna actuació per veure algun avanç; 3- unir tot el barri de Ciutat Jardí; 
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4- les festes d’ETSEA, a la reunió es va acordar que “agrònoms de ferro” fins les 21:00h i la resta de 
festa s’acabarien al migdia; 5- l’ordenança fiscal del porta a porta i el desacord amb relació a la 
taxa; 6- proposa ficar contenidors a les cases plurifamiliars;  i 7- la manca de cap servei de 
proximitat al barri (serveis socials...). Finalment comenta que es va intentar fer un programa comú 
de tota la zona06 pels consells de zona, però finalment tothom acaba exposant el que li succeeix al 
seu barri.   
 
Mourad El Boudohi, Asociación Watani para la Libertad y la Justicia. Comenta la possibilitat de 
modificar l’ordenança fiscal i pregunta quines propostes hi ha pel mercat de Fleming.  
 
Teresa Closa, veïna. Parla sobre els dos grans barris que inclou la Zona06 i de buscar altres vies de 
participació per resoldre temes més concrets de cada barri i al Consell de Zona parlar dels temes 
que afecten a tota la Zona. També comenta el fet de que es tinguin en compte els serveis, 
comerços... que han hagut fins al moment a l’Avinguda Dr. Fleming. 
 
Eva Ramon, veïna. Reitera l’opció  de re naturalitzar el carrer Segrià i proposa l’opció de fer els 
carreres unidireccionals per tal d’evitar les doble files. Referent al parc de gossos de Joc de la Bola 
pot entendre la molèstia que provoquen els gossos i proposa establir un horari i ajustar-se amb 
aquest per passejar el gos.   
 
Marta Veciana, AV Joc de la Bola. Exposa: 1-  que una de les problemàtiques que passa al voltant 
del al Parc dels gossos de Joc de la Bola, es que molts propietaris els porten sense lligar i pels 
voltants del parc, es per aquest motiu, que  proposa que vagi una patrulla a vigilar i controlar el 
tema de que el gossos vagin lligats; i 2- que és zona 30 i ningú respecta velocitat. 
   
Antoni Vila, AV Joc de la Bola. Comenta: 1- la possibilitat de considerar el recurs de l’aigua del 
canal per regar el Parc de les Arts; 2- encoratjar que es tiri endavant l’equipament de la biblioteca 
ja que és un espai adequat i necessari, tot i així volen saber més informació dels criteris de com es 
durà a terme...; 3- la implementació de la zona blava és una decisió que hauria de prendre 
l’Ajuntament ja que té els coneixements adequats, i no l’Associació de Veïns; 4- la necessita 
d’ajudar al comerç del nostre barri donant-li més importància (llums de Nadal...); 5- informació de 
com afectarà la zona de baixes emissions a la zona i com es gestionarà la mobilitat; 6- la necessitat 
d’avaluar totes les conseqüències que genera el parc dels gossos (brutícia, sorolls, mals 
aparcaments...); i 7- el col·lapse i el canvi de gestió del casal de Santa Tereseta. A més, comenta 
que els temes que es vulguin exposar al Consell de Zona dir-los abans i limitar el temps del torn de 
paraula; i insisteix amb el tema del manteniment de neteja, jardineria....i sobretot la problemàtica 
de les bosses de plàstic dels mercat dels dijous. Finalitza la seva intervenció proposant una 
connexió verda des de Joc de la Bola, Ciutat jardí i Parc de les Basses.  
 
Francesc Moix, veí. Proposa ubicar el parc dels gossos a un altre espai. A més, Francesc, fa l’incís 
de la necessitat de parlar de temes que afectin a tota la zona en general.  
 
Lluís Carrera, AV Montcada. Reitera la necessitat de parlar de temes que afecten a tota la zona 
com serien els de jardineria, mobilitat.... 
 

Begoña Iglesias, Grup Municipal Socialista. Informa que la setmana vinent hi a una reunió per 
parlar del tema del Mercat de Fleming. Aclareix que la decisió de fer un Parc de Gossos va ser 
decisió dels veïns, però la ubicació va ser decisió de l’Ajuntament.  
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Veí (no s’identifica).Explica; 1- la importància de tenir en compte els temes que s’han d’abordar al 
Cornell de Zona; 2- es va realitzar un estudi detallat a Ciutat Jardí amb relació al porta a porta i no 
s’ha donat cap informació amb relació amb aquest; 3- s’hauria de buscar una alternativa de millora 
alhora de que el tema de normatives arribi a tothom.  
 
Finalitzat el torn general de preguntes i/o propostes, i en atenció a les observacions que han anat 
fent les persones participants a la reunió, el paer en Cap, el Sr. Miquel Pueyo,  respon: 1- la 
importància d‘establir un horari de finalització d’aquestes reunions; 2- recorda que les 
Associacions de Veïns estan representades a totes les comissions informatives de l’Ajuntament i 
molts temes dels que s’han comentat, des de la FAVLL (Federació Associacions de Veïns de Lleida) 
els i pot facilitar la informació i parlar-ho; 3- referent al tema de neteja i jardineria, si hi ha temes 
concret es poden enviar directament al responsable que dur a terme el Pla de Millora de l’Espai 
Públic; 4- amb relació al parc dels gossos i la problemàtica que genera, molts d’aquets són 
responsables dels propietaris dels gossos i la manca de consciencia que tenen  de l’entorn.  
 
Responent altres qüestions sorgides al Consell, el regidor de la Zona, Toni Postius, respon: 1- 
explica el procés de les ordenances fiscals; 2- que de moment no hi ha cap proposta concreta amb 
relació al mercat de Fleming, però s’està debatin; 3-  el tema de la Biblioteca  serà una decisió 
compartida; 4- anima a participar als veïns alhora de decidir la implementació de la zona blava; 5- 
el tema de les llums de nadal s’hi està treballant; 6- s’ha de fer una ordenança sobre el  tema de 
les baixes emissions i  en aquesta ordenança es farà un  procés participatiu. 
 
Sense cap altre tema a tractar en el dia d’avui es dona per finalitzada la sessió plenària. 
 
 

Secretaria dels Consells de Zona 
Sogues Sendra/Glòria Vicens 

 
Lleida, 15 de juny 2022 
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CONSELL EXTRAORDINARI DE LA ZONA 06 (Camp d’Esports; Ciutat Jardí i entorns) 
Sessió extraordinària relativa a la implementació de la zona blava als carrers Cristòfol de Boleda; 
Segòvia i Segrià; i realitzada el 23 de novembre de 2022, al Local Social Joc de la Bola-Camp d’Esports. 
 
Assisteixen a la reunió:                                                                    
 
Entitats, Plataformes i Grups:  
“Asociación Watani para la Libertad y la Justicia”; IES Guindàvols; Associació Veïnal Joc de la Bola; 
Associació Veïnal Ciutat Jardí; i Grup Municipal PSC.  
 
Persones:  
Mourad El Bouhouhi; Jaume Gomis; Ma. Teresa Closa; Antoni Vila; Ma. Carmen Marin; Marta Veciana; 
Isabel Barbé; Maria Reyes Rodríguez; Begoña Iglesias; Joan Queralt; Gemma Subirà; Albert Cos; Montse 
Regada; Isaac Caballero; Eva Ramon; Pilar Pedrós; Lidia Mesalles; Teresa Ibars; i Anna Solé. 
 

Per l’administració municipal: 
Regidor de la zona 06 i president del Consell, Antoni Postius; vicepresidenta del Consell de la Zona 06 
i regidora de Participació, Marta Gispert; regidor de Mobilitat i Serveis Urbans, Joan Ramon Castro; i 
de part de l’Àrea de Participació Ciutadana, Gemma Caballol; Cristina Saiz, Glòria Vicens i Sogues 
Sendra. 
 
 
S’inicia el plenari extraordinari sobre la implementació de la zona blava als carrers Cristòfol de Boleda, 
Segòvia i Segrià amb la benvinguda de la regidora de Participació, la Sra. Marta Gispert, a tots els 
presents. 
 
A continuació, el regidor de la Zona 06, el Sr. Antoni Postius,  dona la benvinguda i ens posa en 
antecedents: 
La implementació de la zona blava en aquesta àrea de la ciutat, ja fa un temps que es planteja. El debat 
es va iniciar en la comissió de polítiques de la gestió urbanística, mobilitat i transició ecològica de la 
Paeria i en l’actualitat també s’han anat recollint algunes adhesions al respecte. És per aquest motiu 
que l’Assemblea Plenària del Consell de Zona 06, ha estat també tractada aquesta proposta 
d’implementació de la zona blava a tots aquells carrers que encara no en tenen del barri del Camp 
d’Esports i Joc de la Bola.  
 
El Consell de Zona 06 celebrat el 15 de juny de 2022, va decidir preparar la fase participativa que ha de 
permetre treballar aquesta proposta assolint el màxim consens social de tots els agents socials 
implicats. 
 
Aquest procés participatiu es va iniciar en la recent creada Comissió de Treball entorn a com es podria 
establir aquest procés per conèixer l’opinió dels veïns i veïnes, entitats i comerços de la zona. 
 
En aquest sentit l’objectiu general del procés de participació que hem plantejat ha de valorar la 
idoneïtat de realitzar la implementació de la zona blava als carrers Cristòfol de Boleda, Segòvia i Segrià. 
Els objectius específics:  

• Visibilitzar i donar espai a la diversitat de veus i opinions entorn a la implementació de la zona 
blava en els carrers anteriorment esmentats. 
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• Recollir els punts de vista mitjançant les adhesions i procedir a la presa de decisió definitiva, 
de forma consensuada amb el Consell de Zona 06 i la Comissió de Treball que ha impulsat 
aquest procés. 

 
El 27 de juny de 2022 es va reunir al Local Social Joc de la Bola, la comissió de treball per al disseny, 
planificació i elaboració de la proposta. En el decurs de la reunió es constata la problemàtica real 
existent a la zona pel que fa als estacionaments amb doble fila i els estacionaments permanents que 
impedeixen la rotació de vehicles. Es comenta que està comprovat que un cop implementada la zona 
blava s’afavoreix la seva rotació, mantenint la zona controlada.  
Un cop feta la reflexió respecte a la matèria s’acorda obrir el procés en la plataforma Decidim per 
conèixer l’opinió de la ciutadania respecte a aquest tema. 
 
La proposta tècnica de treball (tenint en compte que es tracta d’una prova pilot que no ens dona la 
possibilitat d’establir processos de votació vinculants) s’estableix en conèixer l’opinió de la ciutadania 
mitjançant un sistema d’adhesions:  
 
ADHESIÓ A LES  SEGÜENTS PROPOSTES: 
 

• ADHESIÓ A LA PROPOSTA D’HABILITACIÓ DE LA ZONA BLAVA DELS CARRERS CRISTÒFOL DE 
BOLEDA, SEGÒVIA i SEGRIÀ. 

 

• ADHESIÓ A LA PROPOSTA DE NO REALITZAR CAP ACTUACIÓ. 
 

• ALTRES PROPOSTES I SUGGERIMENTS 
 
La Sra. Marta Gispert, regidora de Participació, esmenta les accions que dut a terme: 
 

• Es realitza una bustiada a tots els domicilis i comerços de la zona dels tres carrers afectats 
informant de l’obertura del procés i de l’eina Decidim, a més de fer difusió per les diferents 
xarxes socials i premsa local. 

• Del dia 2 de novembre fins al 17 de novembre de 2022 s’obra el procés participatiu a l’eina 
Decidim. Un cop registrat dins l’eina, t’ofereix participar en les adhesions.  

• A més, el dia 2 de novembre de 2022 es realitza una sessió informativa  al Local  Social amb la  
Informació de la proposta i les noves zones delimitades com a zona blava. 

• Durant l’obertura del procés, hi havia els punts d’interacció mòbils als diferents carrers 
afectats i als voltants que permet donar visibilitat al procés, informar sobre el mateix,  ajudar 
a la ciutadania a registrar-se en l’eina Decidim  de forma  espontània en l’espai públic, 
treballant per la superació de l’escletxa digital. Aquestes persones, els connectors i 
connectores, estaven en una taula i un ordenador amb accés a internet per acompanyar a la 
gent a participar al procés Decidim.  

• Per tal de trencar amb la bretxa digital el dia 17 de novembre de 2022, durant tot el dia, es fa 
un punt d’adhesió a les propostes presencials al Local Social Joc de la Bola de les 10h a les 20h 
(de forma continuada). 
 

Anàlisis de les adhesions i treball en la proposta final del procés de consulta de la implementació 
de la zona blava dels carrers Cristòfol de Boleda, Segòvia i Segrià. 

 
➢ Total participants a la plataforma Decidim: 283 participants. 
➢ Total participants a les adhesions Presencials: 56 participants. 
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Total participants: 339 participants. 
 
 

• ADHESIÓ A LA PROPOSTA D’HABILITACIÓ DE LA ZONA BLAVA DELS CARRERS CRISTÒFOL DE 
BOLEDA, SEGÒVIA i SEGRIÀ: 

 
168 adhesions plataforma Decidim + 5 adhesions presencials: 173 adhesions. 

 

• ADHESIÓ A LA PROPOSTA DE NO REALITZAR CAP ACTUACIÓ: 
 

103 adhesions plataforma Decidim + 51 adhesions presencials: 154 adhesions. 
 

• ALTRES PROPOSTES I SUGGERIMENTS:  
 

13 propostes plataforma Decidim + 3 propostes presencials: 16 propostes. 
 

Per dur a terme el procés d’escolta activa, s’ha aprofitat la logística de la plataforma Decidim, 
desenvolupant les fases següents: 
 

- Fase 1: Disseny, planificació i elaboració de la proposta. Que ja es va iniciar el passat mes de juny 
amb la reunió de la Comissió de treball. 

- Fase 2: Obertura i contacte amb el territori.   

• Fase que s’ha dut a terme del 2 de novembre i fins al proper 17 de novembre de 2022. 
Termini en el que ha restat oberta la plataforma i el procés d’escolta activa. 

• Sessió informativa adreçada a tot el veïnat, entitats i comerços de la zona, realitzada el  2 
de novembre de 2022 a les 20h al Local Social Joc de la Bola. 

• Punts d’interacció mòbil: (itinerant pels carrers afectats i pel Local Social) on els connectors 
i connectores digitals han ofert informació sobre la proposta i han estat ajudant a totes 
aquelles persones que ho han demanat  a formalitzar la seva adhesió a través de la 
plataforma Decidim. 

• Punt d’adhesió  a les propostes presencials per al dijous 17 de novembre de 2022 de 10h 
del matí a 20h al Local Social Joc de la Bola. 

- Fase 3: Deliberació: Consell de Zona extraordinari per l’anàlisi de les adhesions i treball en la 
proposta final.  

 
Les propostes fetes tant a través de la plataforma Decidim com de forma presencial, les hem agrupat 
en els blocs següents: 
 
EN PRIMER LLOC  LES ARGUMENTARIS DEL BLOC A L’ADHESIÓ DE LA ZONA BLAVA: 
1. Necessitat de rotació de vehicles. 
2. Ciutat més neta i segura amb més ordre. 
3. Evita el caos dels vehicles. 
4. Evita les dobles files. 
5. Permet accedir amb més facilitat al comerç i serveis, afavorint l’economia  i la compra de proximitat 
a la zona. 
6. També es valora la necessitat d’incloure fins i tot Alcalde Pujol. 
7. Es comenten arguments en altres carrers com el de Humbert Torres (tot i que no hi entrem en 
aquests moments). 
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EN SEGON LLOC ELS ARGUMENTARIS AL BLOC DE NO FER-HI CAP ACTUACIÓ: 
1. Problema per la gent que treballa a la zona. 
2. Qüestions econòmiques, no s’arriba a final de mes. 
3. Els veïns/es no tenim  on deixar el cotxe. Tema residencial. 
 
EN TERCER LLOC, la plataforma també ha quedat oberta per a fer-hi  ALTRES PROPOSTES: 
1. Urbanitzar el Parc de les Arts. 
2. Construcció del Local Social i biblioteca. 
3. Arranjar diferents carrers com Cristòfol de Boleda: arreglar calçada, renovar voreres, pintar passos 
de zebra, més il·luminació y senyals de calçada, arranjar rajoles trencades. 
 

 
Torn de preguntes i/o propostes 
 
Mourad El Boudouhi de l’Asociación Watani para la Libertad y la Justicia, comenta el seu acord amb el 
procés participatiu que s’ha dut a terme, tot i que considera que el problema de la doble fila sempre 
existirà en determinades hores. Afegeix que troba a faltar la realització d’algun projecte social al barri. 
 
Eva Ramon, veïna,  expressa el seu acord amb la implementació de la zona blava en aquests carrers, 
però  no entén perquè s’ha constituït un procés participatiu per decidir la implementació de la zona 
blava quan creu que ho hagués tingut de decidir el mateix Ajuntament i d’aquesta manera els veïns no 
s’haguessin tingut d’enfrontar. 
 
Antoni Vila, de l’Associació Veïnal Joc de la Bola, manifesta: 1- aquest és dels barris de Lleida on hi han 
més m2 per aparcar i que sempre estan disponibles menys en les set hores que dura el Mercat del 
Camp d’Esports dels dijous al matí; 2- el problema de les dobles files sempre hi serà present en els 
carrers del barri en determinades hores, tant si hi ha zona blava o no; 3- que no s’ha informat 
suficientment de com es distribuiran els aparcaments de la zona blava al barri; 4- dubtes sobre  el tema 
de la targeta de resident per als comerciants que no serà possible aparcar en zona blava i hauran 
d’aparcar en els carrers adjacents, a l’igual que els residents en carrers que tinguin zona blava i que 
hauran d’aparcar en els carrers del voltant al seu; i 5- millores en les línies i connexions de transport 
públic.  
 
Gemma Subirà, veïna del carrer de Cristòfol de Boleda, exposa: 1- el seu acord amb que s’hagi fet un 
procés participatiu per decidir si es fa una zona blava en els mencionats carrers, tot i així, espera que 
la inversió econòmica de la zona blava que es farà sigui factible pels interessos de tots; 2- la importància 
d’haver una biblioteca al barri; 3- que l’incivisme de les dobles files d’aparcament es podria corregir si 
s’ampliessin les voreres i hi hagués un doble carril per poder aparcar els vehicles. Afegeix que estaria 
bé que es pogués recuperar la targeta blava per a les persones que paguen l’impost de circulació i 
poder aparcar gratuïtament a les zones blaves de Lleida com es feia temps enrere. Finalment, mostra 
la seva sorpresa pel fet que tothom pogués votar per la implementació de la zona blava als mencionats 
carrers del barri. 
 
Marta Veciana,  de l’Associació Veïnal Joc de la Bola, està a favor de la zona blava perquè ordena molt 
el tema de la circulació. Creu que les dobles files i l’incivisme sempre existiran. 
 
Isabel Barbé, de l’Associació Veïnal Ciutat Jardí, té dubtes sobre: 1- amb quin criteri l’Ajuntament tria 
les propostes que es fan al barri; 2- el mal estat en el qual es troba el Parc del Joc de la Bola; 3- quin 
pressupost s’ha tingut en compte per implementar la zona blava al barri; 4- hi haurà més pressió als 
altres carrers que no siguin de zona blava; i 5- més enjardinat al barri. Mostra el seu desacord amb la 
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zona blava afegint que no s’hauria de pagar per poder aparcar el vehicle. Finalment, agraeix les 
reformes que s’han fet al Local Social Joc de la Bola.  
 
Teresa Ibars, veïna, expressa el seu posicionament a favor de la Participació Ciutadana, però expressa 
els seus dubte respecte a l’eina Decidim,  ja que no es una plataforma per a fer-hi votacions sinó més 
aviat és per a fer-hi propostes.  
 
Isaac Caballero, veí, comenta el que s’hauria d’informar des del Consell de Zona del dia en el qual es 
fa la votació de la sí implementació o no de la zona blava al barri. Fa queixes al respecte en relació al 
ordre del Consell de Zona que s’està duent a terme i pregunta el motiu del perquè no rep res del 
Consell des de el 2020. 
 
Josep Ma., agraeix l’esforç de la participació i aquesta iniciativa. Comenta que hi han molts incívics, 
però que molts són de fora del barri i són aquets, els que aparquen en doble fila, es un dels motius pel 
qual els veïns del barri hauran de pagar per poder aparcar si no tenen pàrquing propi. Comenta que 
aquesta implementació de la zona blava al barri li sembla desproporcionada. Està en contra de la zona 
blava. També comenta que el tema de les dobles files es extensible a molts barris de Lleida.  
 
Finalitzat el torn general de preguntes i/o propostes, i en atenció a les observacions que han anat 
fent les persones participants a la reunió, el regidora de la zona Antoni Postius, clarifica que el motiu 
del perquè s’està plantejant la implantació de la zona blava,  no es decisió de l’Ajuntament, sinó que 
va néixer arrel  de que comerciants del barri van recollir signatures al barri, i a partir d’aquí es va decidir 
traslladar-ho  Consell de Zona, on es va crear una grup de treball, la qual va es va debatre/decidir a 
quins carrers s’implementaria la zona blava tenint en conte diferents aspectes. Va haver un treball al 
darrere amb el grup de treball i es va decidir amb els propis veïns quin procés de consulta es duri a 
terme, tot i així, es va deixar molt clar que aquesta eina no és una consulta vinculant, és una eina per 
marcar tendències. La decisió final es decidirà amb aquest consell de zona. 
A més, el regidor Antoni Postius, respon a altres punts que han sorgit a la reunió: 1- explica els canvis 
que es duran a terme a l’Avinguda Fleming; 2- a partir de 1 de gener és re municipalitzarà la zona blava, 
i, la finalitat de la zona blava es facilitar la rotació, no recaptar diners; 3- amb la implementació de la 
zona de baixes emissions, hi haurà bonificacions pels vehicles  menys contaminants; 4- l’any vinent hi 
haurà canvis amb la xarxa del transport públic i és redissenyarà la mobilitat; 5- explica la funció de 
CIVICar (vehicle de la Guàrdia Urbana), que  tira fotos al vehicles aparcats amb dobles files i un dels 
carrers on s’han fet més sancions és el carrer Cristòfol de Boleda; i 6- explica que la targeta blava per 
residents va per àrees i no per carrers. Finalitza amb la reflexió de la importància i la riquesa de crear 
debats per parlar sobre temes que ens preocupen com a ciutadà, i aquest, no  que no han de crear 
conflictes entre el veïnat. 
 
La regidora de Participació, Marta Gispert, intervé fent una reflexió del procés participatiu que s’ha 
dut a terme: hi ha molta conscienciació de la realitat que patim front l’escletxa digital existent i per 
aquest motiu hem habilitat  els punts presencials  per a facilitar les propostes d’adhesió, tot i que s’ha 
de continuar treballant per a que tard o d’hora tota la població accedeixi de forma normalitzada a les 
eines digitals.  Es considera que la  ciutadania ha demostrat ser part activa en aquest procés específic 
d’implementació de la zona blava als carrers: Cristòfol de Boleda, Segòvia i Segrià; i creiem que 
l’aportació directa de la ciutadania enriqueix cada decisió i cada projecte que es pugui plantejar. 
Finalment, agraeix l’esforç dels connector i connectores que aquests dies, han ajudat a fer carrer a 
través dels punts mòbils habilitats per ajudar  en la tramitació online, als equips tècnics de 
l’Ajuntament com  especialment a l’entitat veïnal per tot l’acompanyament que ha mostrat front al 
procés per a que a dia d’avui s’hagi convertit en el procés amb més participació dels que s’han realitzat 
fins al moment. També recorda, que aquest procediment d’escolta activa ha de conduir a conèixer 
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quina és la tendència més favorable i d’aquesta manera oferir arguments per la deliberació definitiva 
en el marc d’aquest Consell. 
 
La Cap d’Acció Participativa, la Cristina Saiz, intervé clarificant alguns dels comentaris amb relació a la  
plataforma Decidim. Es tracta d’una plataforma online encara en fase pilot. Com a pilot encara no 
desplega totes les seves funcionalitats i per tant ratifiquem que en l’actualitat l’eina ens serveix  per 
conèixer la opinió dels ciutadans, fer propostes per part dels veïns i veïnes de Lleida i veure la tendència 
sobre una matèria determinada. En cap cas, cap dels processos plantejats són votacions, tenint en 
compte que en l’actualitat l’eina no ho permet.  D’altra banda considerem que hem de caminar cap a 
les noves tecnologies i hem d’entrar en la funcionalitat d’aquestes eines online. Sabem que és difícil i 
en aquests moments ni les eines ni la comunitat estan encara preparades, però hem de continuar fent 
pedagogia i potenciar l’accés a les noves tecnologies del conjunt de la ciutadania de Lleida. El trobar-
nos en fase pilot ens permet provar sistemes mixtes com el que hem plantejat, obrint la participació 
de forma presencial i també a  totes aquelles persones que resulten afectades (per exemple perquè hi 
treballen) encara que no tinguin la residència a la zona. Per a l’equip tècnic de participació l’eina també 
és nova i també n’estem aprenent. Demanem per tant un vot de confiança i deixar temps per a que 
s’acabi de desenvolupar l’eina que a hores d’ara encara esta en fase pilot. 
 
D’altra banda responent al Sr. Isaac Caballero, se li comenta que en la base de dades ell consta com a 
membre del grup municipal de Ciutadans i es per aquest motiu que no rep els correus a nivell personal 
perquè les convocatòries als grups municipals es fan directament als grups. Es revisarà concretament 
el seu cas. 

 
El regidor de Zona, Antoni Postius, parla sobre la importància de la participació i poder debatre els 
temes. També agraeix el treball dels connectors i connectores digitals.  
Finalment i tal i com s’havia acordat per l’equip de govern, donant legitimitat envers la decisió final  al 
Consell de Zona 06, es procedeix a la votació a mà alçada de l’adhesió al sí o l’adhesió al no de la 
implantació de la zona blava als carrers Cristòfol de Boleda, Segòvia i Segrià. 
 
Els resultats de la votació són els següents: 
 

➢ Adhesió a la proposta d’habilitació de la zona blava dels carrers Cristòfol de Boleda, Segòvia i 
Segrià: 2 vots. 

➢ Adhesió a la proposta de no realitzar cap actuació: 13 vots. 
➢ Abstencions: 0 abstencions. 

 
En aquest cas la proposta no prosperaria i quedaria l’actuació tal i com està fins ara. 
 
Sense cap altre tema a tractar en el dia d’avui es dona per finalitzada la sessió plenària. 
 

 

Secretaria Tècnica dels Consells de Zona 
 
 

 
Lleida,  23 de novembre de 2022 


